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REVISTA PRESEI 

 

 CNSLR-FRĂŢIA: 
"Continuăm strângerea de semnături pentru declanşarea grevei generale" 
  

 

CNSLR Frăţia continuă acţiunea de strângere de semnături în vederea 
declanşării grevei generale până la organizarea următorului Consiliu Naţional 
Extraordinar al Confederaţiei, care va analiza parteneriatul cu Guvernul şi 
eventualele efecte negative ale transferului de contribuţii, potrivit unui 
comunicat de presă al Confederaţiei remis Redacţiei. 
     În comunicat se precizează: "În data de 15 noiembrie 2017, Consiliul 
Naţional Extraordinar CNSLR-Frăţia a hotărât următoarele: elaborarea unui 
acord de parteneriat cu Guvernul României pentru a monitoriza împreună 
cazurile, locurile, companiile unde scad veniturile salariaţilor în urma 
transferului de contribuţii, modificarea pachetului de legi cu caracter social în 
interesul membrilor de sindicat, continuarea acţiunii de strângere de 
semnături pentru declanşarea grevei generale până la organizarea următorului 
Consiliu Naţional Extraordinar al Confederaţiei, care va analiza parteneriatul cu 
Guvernul şi eventualele efecte negative ale transferului de contribuţii".  
     Ordonanţa de urgenţă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
227/2015 privind Codul fiscal, care prevede, printre altele trecerea 
contribuţiilor sociale de la angajator la angajat, a fost publicată în Monitorul 
oficial la finele săptămânii trecute.  
     De la 1 ianuarie 2018, nivelul contribuţiilor plătite pentru salariul brut 
urmează să scadă cu 2 puncte procentuale, de la 39,25% la 37,25%, însă, din 
totalul de 22,75% contribuţii datorate de angajator, 20 de puncte se transferă 
către salariat. Astfel, din salariul brut, 35% vor fi contribuţii reţinute de 
angajator în numele salariatului, iar contribuţiile rămase în sarcina 
angajatorului, respectiv 2,75% (după transferul de 20 puncte la salariat), scad 
la 2,25% şi vor acoperi riscurile de şomaj, accidente de muncă, concediu 
medical, creanţe salariale. 
  

(Sursa: bursa.ro) 

 Parlament: Liberalii depun vineri moțiunea de cenzură 
Liberalii vor depune vineri, la ora 12,00, la Parlament, moțiunea de cenzură împotriva Guvernului Tudose, 
intitulată "PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă". 
Moțiunea de cenzură este inițiată de PNL împreună cu USR. 
"Această moțiune este un gest de responsabilitate și oricine spune că este inutilă și că nu își atinge scopul 
greșește profund, pentru că România prosperă trebuie să fie o Românie democratică, în care Opoziția, atunci când 
sesizează derapaje uriașe ale celor de la guvernare, are ca instrument o moțiune de cenzură. Această guvernare a 
ratat în mai puțin de un an de zile orice promisiune din campania electorală și din programul de guvernare, mai 
mult decât atât și-a dat jos propriul Guvern. Este dispusă oricând, așa cum am văzut, să își zboare și al doilea 
Guvern", a declarat marți liderul deputaților PNL, Raluca Turcan. 
PMP va susține moțiunea de cenzură propusă de PNL, însă consideră că, pentru a fi un demers serios, aceasta 
trebuie însoțită de o propunere alternativă pentru postul de premier în locul lui Mihai Tudose, a afirmat, marți, 
președintele executiv al partidului, Eugen Tomac. 
UDMR, prin vocea președintelui formațiunii, Kelemen Hunor, a anunțat că nu va semna acest text. 
''Moțiunea de cenzură este bine-venită oricând, dar, în acest moment, această moțiune de cenzură nu are o 
finalitate dorită, pentru că PSD și ALDE au o majoritate stabilă, cifric. (...) Am spus alt lucru de principiu: înainte de 
orice dezbatere despre o astfel de aventură politică, ar trebui să știm cine va fi propunerea lor pentru postul de 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.bursa.ro/cnslr-fratia-continuam-strangerea-de-semnaturi-pentru-declansarea-grevei-generale-335442&s=politica&articol=335442.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
premier, dacă va cădea Guvernul, programul de guvernare, direcția în care vor să ducă țara. Chestia aia că se va 
stabili după vot pe mine nu mă mulțumește în nici un fel. Noi nu vom semna această moțiune de cenzură", a 
declarat Kelemen Hunor la RFI. 
O parte dintre deputații neafiliați grupați în jurul lui Daniel Constantin vor anunța vineri, înainte de depunerea 
documentului în Parlament, dacă îl susțin sau nu. 
La rândul său, liderul grupului parlamentar al minorităților naționale, Varujan Pambuccian, a spus că deputații 
acestui grup vor analiza luni textul moțiunii de cenzură propuse de PNL, după care vor decide dacă o susțin sau 
nu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Social-democrații se reunesc în CExN la Băile Herculane 
CExNStadiul implementării programului de guvernare, la 10 luni, se va afla cel mai probabil în centrul discuțiilor 
reuniunii Comitetului Executiv Național al PSD, care va avea loc vineri la Băile Herculane, în prezența președintelui 
partidului, Liviu Dragnea, și a premierului Mihai Tudose. 
Reuniunea, programată de aproape o lună, survine într-un context mai tensionat pentru PSD, în condițiile în care, 
în ultima perioadă, au avut loc proteste de stradă împotriva modificărilor la Codul fiscal, dar și pentru că la 
începutul acestei săptămâni Liviu Dragnea a luat cunoștință la DNA despre existența unui al treilea dosar. 
Liderul PSD a declarat joi seara că la CExN s-ar putea discuta și despre organizarea unui miting, dar care să aibă 
sens, însă deocamdată acest subiect nu există. "Eu nu am venit să cer susținere, eu am venit să dau susținere 
partidului pentru a continua ceea ce am început. (...) Putem discuta de un miting, dar nu de susținere. Discutăm 
mâine sau în zilele următoare. A fost o idee, nu este analizată sau dusă la capăt", a precizat Dragnea, la Băile 
Herculane. 
Întrebat ce va face dacă vor exista social-democrați care vor cere organizarea unui miting, liderul PSD a spus: 
"Dacă vor fi colegi care la CExN vor cere un astfel de miting vom discuta. De data asta n-o să mai resping această 
idee, dar, dacă hotărâm să facem un miting, trebuie să stabilim exact pentru ce îl facem. Sunt mai multe motive 
pe care le-am auzit pentru care colegi de-ai mei doresc să facă un astfel de miting, eu nu resping ideea, dar 
trebuie să facem un miting care să aibă sens". 
Purtătorul de cuvânt al PSD Adrian Dobre a anunțat marți că partidul îl sprijină necondiționat pe Liviu Dragnea și a 
afirmat că dosarul care a fost deschis recent pe numele liderului PSD este unul politic. "Singura entitate care 
decide sprijinul pentru Liviu Dragnea este PSD și PSD îl sprijină necondiționat pe președintele partidului. 
Deocamdată, știm foarte bine, avem în România prezumția de nevinovăție. Noi considerăm că acest dosar este 
unul politic, ca să fie lucrurile foarte clare, finalitatea este una politică, sunt lucruri discutate de foarte mulți ani, 
sunt lucruri care s-au clasat de-a lungul anilor de foarte multe ori, vin din negura timpului, de 15 ani, nu vedem 
niciun motiv pentru care să avem această discuție în momentul de față, ba din contră ne vom exprima și în CEx-ul 
care vine. Ne vom exprima sprijinul necondiționat și total față de președintele Liviu Dragnea", a spus Dobre, la 
Palatul Parlamentului, întrebat dacă PSD îl susține în continuare pe Liviu Dragnea, având în vedere că Opoziția i-a 
cerut demisia din funcția de președinte al Camerei Deputaților. 
Între cei care au ajuns la Băile Herculane se află vicepremierii Paul Stănescu și Marcel Ciolacu, miniștrii Ionuț Mișa, 
Doina Pană, Mircea Dobre, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, președintele executiv al PSD, Niculae 
Bădălău. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liviu Dragnea confirmă MEGA-MITINGUL PSD: CONDIȚIA pusă pentru scoatarea MILIONULUI de protestatari 
în stradă 
PSD pregătește cel mai mare miting din istoria partidului! După ce DNA l-a pus sub urmărire penală pe Liviu 
Dragnea într-un nou dosar, cel de-al treilea, pentru corupție, liderii social-democrați vor să facă un mega-miting la 
care să scoată, în stradă, un milion de oameni. De fapt, vor fi mai multe mitinguri, în marile orașe din țară, unde se 
așteaptă, per total, o participare record. 
Liviu Dragnea a anunțat, joi seara, la Băile Herculane, înainte de CEX al PSD, că dacă în trecut s-a opus ideii de a 
scoate oamenii în stradă, de data aceasta e de acord, dar cu o condiție. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.stiripesurse.ro/personalitati/liviu-dragnea_61.html
http://www.stiripesurse.ro/personalitati/liviu-dragnea_61.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
”Dacă vor fi colegi care la CExN vor cere un astfel de miting vom discuta. De data asta n-o să mai resping această 
idee, dar, dacă hotărâm să facem un miting, trebuie să stabilim exact pentru ce îl facem. Sunt mai multe motive 
pe care le-am auzit pentru care colegi de-ai mei doresc să facă un astfel de miting, eu nu resping ideea, dar 
trebuie să facem un miting care să aibă sens. Eu nu am venit să cer susţinere, eu am venit să dau susţinere 
partidului pentru a continua ceea ce am început. Putem discuta de un miting, dar nu de susţinere. Discutăm 
mâine sau în zilele următoare. A fost o idee, nu este analizată sau dusă la capăt”, a declarat Dragnea. 
Premierul Mihai Tudose a fost și el chestionat, de către reporteri, dacă e gata să iasă în stradă, alături de colegii 
din PSD. 
”Reporter: Ieșiți în stradă pentru Liviu Dragnea? 
Mihai Tudose: Suntem deja afară.”, a fost schimbul de replici. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 UPDATE Dragnea: Eu nu cred că acest MCV se va ridica în perioada aceasta contemporană 
Îngrijorări în raportul MCV vor exista mereu, iar acest mecanism nu se va ridica în "perioada aceasta 
contemporană", a afirmat joi liderul PSD, Liviu Dragnea, președinte al Camerei Deputaților. 
"Credeți că se va ridica vreodată raportul MCV? Sincer... În permanență sunt îngrijorări, în permanență la noi mai 
apare câte ceva. Eu nu cred că acest MCV se va ridica vreodată sau, mă rog, în perioada asta contemporană", a 
declarat Dragnea, la Băile Herculane, unde va avea loc reuniunea Comitetului Executiv Național al PSD. 
El a adăugat ironic că și peste 10 ani vor apărea îngrijorări despre Ordonanța 13. "E 'normal'. Dar despre legile 
Justiției la ce se referă? Care sunt marile îngrijorări? Erau două mari îngrijorări ca nu cumva să luăm jucăriile dlui 
Iohannis și cu Inspecția judiciară. Decizia noastră a fost foarte clară, transmisă și public și de mine și de către 
premier: Inspecția Judiciară va fi o instituție autonomă, nu cred că poate fi supărat cineva pentru asta și avem 
draftul de lege pentru asta, cu o lege separată. Iar, din punctul partidului de vedere, numirile rămân în continuare 
la președinte, ca să păstrăm acest sistem care este foarte bun și foarte cinstit", a completat președintele PSD. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Tendința de consum arată mai degrabă modernitate în cazul României și nu trebuie privită ca o problemă 
Tendința de consum arată mai degrabă modernitate în cazul României și nu trebuie privită ca o problemă, este de 
părere premierul Mihai Tudose. 
"După ce Washington Post și AFP au răspândit tot felul de 'false informații' privind creșterea economică a 
României, numind-o chiar 'tigrul Europei', Pierre Moscovici, comisarul european pentru Afaceri Economice și 
Financiare, susține, în Prognoza Economică Europeană pentru toamna lui 2017, că țara noastră are a doua cea mai 
mare creștere economică din lume, după China. Stăm rău. Atât de rău încât am făcut a doua rectificare pozitivă 
din acest an, în care am alocat mai mulți bani pentru sănătate, educație, protecție socială, infrastructură și alte 
domenii prioritare ale guvernării. Totul cu respectarea țintei de 2,96% deficit bugetar. Stăm atât de rău încât INS 
arată că producția industrială are o creștere record de 7.7% în primele nouă luni ale anului", a scris Tudose joi pe 
Facebook. 
Potrivit șefului Executivului, cei care susțin că această creștere economică este bazată exclusiv pe consum 
prezintă "o falsă problemă". 
"Acesta este adevărul care reiese din cifre, iar cei care susțin că această creștere este bazată exclusiv pe consum 
prezintă o falsă problemă. De exemplu, Marea Britanie (84,1%), Polonia (76,5%) sau Croația (77,9%,) sunt țări cu o 
pondere mai mare a consumului în PIB decât cea a României (75,9%). Tendința de consum arată mai degrabă 
modernitate în cazul României și nu trebuie privită ca o problemă. Încercăm astfel să schimbăm viziunea asupra 
acestei false probleme și să atragem tot ceea ce poate aduce plusvaloare proiectului nostru de modernizare a 
României", a mai scris Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose, ironic:"Stăm rău" - avem cea mai mare creştere economică după China... 
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Tendința de consum arată mai degrabă modernitate în cazul României și nu trebuie privită ca o problemă, este 
de părere premierul Mihai Tudose. 
  
  
"După ce Washington Post și AFP au răspândit tot felul de 'false informații' privind creșterea economică a 
României, numind-o chiar 'tigrul Europei', Pierre Moscovici, comisarul european pentru Afaceri Economice și 
Financiare, susține, în Prognoza Economică Europeană pentru toamna lui 2017, că țara noastră are a doua cea mai 
mare creștere economică din lume, după China. Stăm rău. Atât de rău încât am făcut a doua rectificare pozitivă 
din acest an, în care am alocat mai mulți bani pentru sănătate, educație, protecție socială, infrastructură și alte 
domenii prioritare ale guvernării. Totul cu respectarea țintei de 2,96% deficit bugetar. Stăm atât de rău încât INS 
arată că producția industrială are o creștere record de 7.7% în primele nouă luni ale anului", a scris Tudose, joi, pe 
Facebook. 
Potrivit șefului Executivului, cei care susțin că această creștere economică este bazată exclusiv pe consum 
prezintă "o falsă problemă". 
(Sursa: Realitatea) 
 
 
 

 ASF contrazice Guvernul: Pilonul II de pensii este rentabil 
Pilonul II de pensii este rentabil, arată ultimele date ale ASF care contrazic spusele guvernanților. Valoarea 
medie a unui cont în sistemul pensiilor administrate privat este de peste 5.500 de lei, dar există și participanți 
care au strâns și de câteva ori mai mult. Sunt șapte milioane de români care au contribuit din 2008 încoace la 
pilonul II de pensii. 
 
Un român avea, în medie, în contul de pensie privată, 5.587 lei (1.215 euro) la finalul lunii septembrie, o valoare 
cu 18,41% mai mare decât în decembrie 2016, arată datele transmise de Autoritatea de Supraveghere Financiară 
(ASF). 
La 30 septembrie 2017, un număr de 683.098 de participanţi (primii 10% din total participanţi în funcţie de 
valoarea contului) deţineau cumulat 16,13 miliarde lei (42,27% din activele Pilonului II), rezultând o valoare medie 
a contului de 23.618 lei. 
De asemenea, 1.707.745 de participanţi (primii 25% din total participanţi în funcţie de valoarea contului) deţineau 
cumulat 25,95 miliarde lei (67,98% din activele Pilonului II), valoarea medie a contului fiind de 15.194 lei. 
La 30 septembrie 2017, un număr de 3.415.490 participanţi la fondurile de pensii administrate privat, 
reprezentând primii 50% din total participanţi în funcţie de valoarea contului, deţineau cumulat 34,23 miliarde lei, 
rezultând o valoare medie a contului de 10.022 lei. 
Potrivit ASF, la finalul lunii septembrie 2017, în sistemul de pensii private din România (Pilonul II şi Pilonul III) erau 
înscrişi 7,40 milioane participanţi. Din aceştia, 6,96 milioane de participanţi erau înregistraţi în sistemul pensiilor 
administrate privat (Pilonul II), un avans anual de 3,36%. 
Comparativ cu decembrie 2016, numărul de participanţi a crescut cu 2,33%. Totodată, 438.602 de participanţi 
erau înregistraţi în sistemul pensiilor facultative (Pilonul III), un avans anual de 8,50% şi 6,91% faţă de decembrie 
2016. 
Valoarea totală a activelor nete înregistrată la 30 septembrie 2017 de fondurile de pensii administrate privat a 
fost de 38,17 miliarde de lei (8,30 miliarde de euro). Ritmul anual de creştere înregistrat a fost de 27,53% (23,43% 
raportat la moneda euro). Creşterea faţă de decembrie 2016 a fost de 21,30% (19,77% raportat la moneda euro). 
(Sursa: Realitatea) 
 
 

 Plângere penală la DNA împotriva lui Tudose. Ce fapte i se reproșează premierului 
Premierul Mihai Tudose s-a ales cu o plângere penală la DNA, în urma afirmațiilor despre părinții care refuză să-și 
vaccineze copiii. 
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La data de 26 octombrie 2017 a fost depusă la DNA – Direcția Națională Anticorupție o plângere penală contra 
prim-ministrului României, Mihai Tudose, pentru săvârșirea infracțiunilor de incitare la ură sau discriminare a unei 
categorii de persoane, prevăzută de art. 369 NCP; purtare abuzivă, prevăzută de art. 269, alin. 1) NCP; fals în 
declarații, prevăzut de art. 326 NCP; comunicare de informații false, prevăzută de art. 404 NCP și fapte asimilate 
faptelor de corupție, prevăzută de art. 13 din Legea 78/2000. Plângerea a fost depusă de Chirilă Gh. Mihai-Silviu, 
din localitatea Tașca, județul Neamț, tatăl minorei Chirilă M.-S. Maria-Despina, născută la data de 10 septembrie 
2014, potrivit site-ului ortodoxinfo.ro. 
În plângerea formulată, Mihai-Silviu Chirilă reclamă faptul că în vara acestui an, în perioada iunie-august, prim-
ministrul României a promovat în ședințele de guvern ideea că în țară există o epidemie de rujeolă cu consecințe 
catastrofale pentru sănătatea populației, urmărind prin aceasta, după cum s-a văzut din acțiunile ulterioare, 
condamnarea publică a părinților care refuză vaccinarea obligatorie a copiilor lor și impunerea în conștiința 
publică a necesității unei legi draconice care să permită vaccinarea obligatorie și pedepsirea părinților care se 
opun acesteia. 
Argumentând motivele pentru care consideră declarația primului-ministru ca ilegală, denunțătorul afirmă în 
plângerea formulată: 
„Afirmația primului-ministru, potrivit căreia orice părinte care refuză vaccinarea este un criminal care își 
condamnă copilul la moarte este o incitare la ură și discriminare la adresa acelor părinți care, din motive de 
conștiință, din dragoste şi luciditate, refuză să își vaccineze copiii. În această categorie mă aflu și eu. Fapta are 
circumstanța agravantă de a fi făcută într-0 poziție de putere în stat, cu consecințe atât în planul imaginii publice a 
celor vizați și supuși oprobriului popular, cât și în plan legislativ, prin mișcarea voinței legislative a statului către 
aprobarea unei legi cu totul neconstituționale, prin care părerea personală expusă de către primul-ministru la 
televizor pe 26 iulie devine motivație juridică a decăderii părinților din drepturile parentale și a persecutării lor 
crunte, de către legea vaccinării propusă de către Guvern Parlamentului și aflată în dezbatere în aceste zile. 
În altă declarație, primul-ministru a ridiculizat dreptul părintelui de a-și crește copiii și a lua decizii în ceea ce îi 
privește în baza propriei conștiințe, numindu-i pe părinții care au avut “diferite pretexte sau convingeri” cu un 
cuvânt pe care și l-a asumat în mod expres: “părinți iresponsabili”. 
Constituția României în art. 48, alin. (1) consacră dreptul și îndatorirea părinților de a asigura creșterea, educarea 
și instruirea copiilor proprii. 
Articolul 261 din Noul Cod Civil statuează că “Părinții sunt cei care au, în primul rând, îndatorirea de creștere și 
educare a copiilor lor minori”. Din acest articol, rezultă că părinții sunt cei care au dreptul și obligația de a se 
preocupa de bunăstarea propriilor copii în primul rând, adică chiar înaintea primului-ministru al României, a cărui 
grijă față de copiii altora ar trebui să se manifeste în asigurarea infrastructurii medicale, de exemplu, în asigurarea 
condițiilor pentru ca părinții să își poată îndeplini cum se cuvine îndatoririle, în asigurarea unor condiții decente 
de viață pentru părinți și copii deopotrivă, în asigurarea vaccinurilor pentru cei ce doresc să își vaccineze copiii etc. 
Articolul 487 din Noul Cod Civil spune: “Părinţii au dreptul şi îndatorirea de a creşte copilul, îngrijind de sănătatea 
şi dezvoltarea lui fizică, psihică şi intelectuală, de educaţia, învăţătura şi pregătirea profesională a acestuia, 
potrivit propriilor lor convingeri, însuşirilor şi nevoilor copilului; ei sunt datori să dea copilului orientarea şi 
sfaturile necesare exercitării corespunzătoare a drepturilor pe care legea le recunoaşte acestuia”. Codul Civil 
statuează dreptul părinților de a-și crește copilul, îngrijind de sănătatea fizică a acestuia potrivit propriilor 
convingeri. Din acest motiv, consider că afirmațiile primului-ministru incită la ură, dar și la nerespectarea 
drepturilor stabilite părinților de către Noul Cod Civil. 
Articolul 29 al Constituției României apără dreptul părintelui la propriile convingeri și statuează că nimeni nu 
poate fi obligat să accepte o opinie la care nu aderă”.” 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis pune tunurile pe Liviu Dragnea: 'Persoanele cercetate penal nu trebuie să fie în conducerea 
statului. Punct' 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis un mesaj ferm, vineri, la Göteborg, spunând că „persoanele condamnate 
penal sau cercetate penal nu trebuie să fie în conducerea statului”. 
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„Eu m-am exprimat de foarte multe vreme. Din capul locului, persoanele, care au fost condamnate penal sau care 
sunt cercetate penal, nu trebuie să fie în conducerea statului. Punct”, a spus Klaus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 ROBOR la 3 luni a urcat joi la 2,09% 
ROBOR, rata medie a dobânzii la care băncile românești se împrumută între ele, a urcat miercuri pe piața 
interbancară la nivelul de 2,09%, la trei luni, de la 2,06 miercuri, reiese din datele Băncii Naționale a României 
(BNR). 
Indicele ROBOR la trei luni a revenit aproape de valoarea de la finele lunii octombrie 2014. Pe data de 30 
octombrie 2014, indicele se situa la 2,10% pe an. 
În ceea ce privește indicele la 6 luni, acesta a ajuns, joi, la 2,19% pe an, de la 2,17% miercuri. 
Conform datelor BNR, la începutul anului, ROBOR era la 0,87%. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Iohannis desființează din nou performanțele economice ale PSD: Guvernul nu şi-a făcut treaba 
La o zi după ce premierul Tudose s-a lăudat cu o creştere economică record şi cu a doua rectificare bugetară 
pozitivă din acest an, preşedintele Iohannis critică din nou Executivul pentru că ar genera o creştere economică 
nesustenabilă, bazată pe consum, fără investiţii. 
"Eu rămân la opinia mea că o creștere bazată preponderent pe consum nu este una sustenabilă şi o spun toţi 
specialiştii în economie. Asta nu înseamnă că trebuie să reducem consumul, ci trebuie să avem grijă şi de cealaltă 
latură, de investiţii, de măsuri de stimulare a investitorilor. Partea guvernamentală nu şi-a făcut treaba în acest 
domeniu. Avem foarte puţini bani investiţi în lucrări publice. Se ştie că marile lucrări publice au lipsit aproape cu 
desăvârşire. Poate la anul vom avea o abordare mai prudentă din partea guvernanţilor", a declarat preşedintele 
Klaus Iohannis. la Goteborg, unde articipă vineri la Summitul social privind promovarea locurilor de muncă 
echitabile şi a creşterii economice în UE. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Toader: Rezistența la modificarea legilor justiției, cauzată de mulți factori - rutina, stagnarea, conservarea privilegiilor 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a declarat joi că rezistența pe care unii o opun modificării legilor justiției este 
cauzată de mulți factori, printre care "rutina, stagnarea, spiritul acesta 'e bine, merge și așa'", iar alții se opun 
pentru că vor să-și conserve privilegiile. 
Invitat la Antena 3, Tudorel Toader a fost întrebat de ce s-a creat o "isterie" în legătură cu modificarea legilor 
justiției. 
"Nu i-aș spune chiar isterie, dar, oricum, este o dezbatere foarte intensă. Este o dezbatere atipică prin raportare la 
celelalte proiecte de lege. La noi, societatea s-a schimbat profund. Sperăm ca și mentalitatea să se schimbe tot 
profund și tot în bine. Aproape ciclic, cam la 12 ani, la noi se cam schimbă legile fundamentale. Avem Constituția 
din 1991, revizuită în 2003, deci după 12 ani. Avem pachetul de legi ale justiției din 1992, modificate în 2004, după 
12 ani, o modificare în 2005 și acum în 2017, iarăși 12 ani de zile", a spus ministrul. 
În opinia sa, această dezbatere "foarte intensă" are loc pentru că "ne-am obișnuit". 
"Pentru că nu vrem schimbare, pentru că legile justiției au consolidat statutul magistraților, au consolidat 
independența magistraților, dar numai că legile justiției, astfel cum sunt ele consolidate de 12 ani, tind să rupă 
ceva din echilibrul necesar puterilor statului. Această rezistență pe care unii o opun modificării legilor justiției se 
datorează multor factori. Pentru unii — rutina, stagnarea, spiritul acesta 'e bine și merge și așa'. Alții, mai 
prudenți, poate spun 'nu cumva să se afecteze independența justiției, să mergem într-un regres instituțional'. 
Alții, care, cu siguranță, vor să-și conserve aceleași privilegii pe care le au", a afirmat Tudorel Toader. 
Întrebat de ce procurorii din CSM se pronunță în legătură cu cariera profesională a judecătorilor, Toader a 
răspuns: "Problema a apărut chiar la o reuniune cu conducerile instanțelor pe care am avut-o în vara aceasta la 
Constanța. Acolo s-a pus pentru prima dată problema în mod explicit, am preluat-o ca propunere. Numai că, de la 
momentul propunerii, de la faptul că dânșii în cadrul CSM, în secții, au optat pentru această hotărâre de separare 
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a carierelor, când au dat avizul pe proiectul de modificare a legilor justiției, în bloc au spus 'nu'. Acum, mai în 
glumă, mai în serios, noroc că avizul CSM-ului este consultativ". 
El adăugat însă că, "până la urmă, nu poți bloca legiuitorul", Parlamentul având autoritatea constituțională de a 
legifera. 
"Dacă nu vrei să se adopte o lege, dacă proiectul de lege răspunde standardelor europene, asigură independența 
justiției, răspunde exigențelor constituționale, tu, categorie socio-profesională a magistraților, nu poți să spui 'nu 
sunt de acord', că dacă ar fi așa, ar însemna ca medicii să nu fie de acord să se modifice legislația din domeniul 
medical, profesorii să nu fie de acord să se modifice legislația și, pe cale de consecință, legiuitorul nu ar mai fi 
legiuitor. De aici deosebirea dintre avizele conforme și consultative. Până la urmă, Constituția îi dă Parlamentului 
autoritatea de a legifera". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicaliştii trag un semnal de ALARMĂ: Deținuții vor pleca și mai repede din închisoare. Ordinul lui Carmen 
Dan publicat în Monitorul oficial 
Detinutii vor pleca si mai repede din inchisoare dupa ce ordinul ministrului de Interne privind aresturile improprii 
a fost publicat in Monitorul Oficial, transmite Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor. 
De ieri angajatii penitenciarelor au reluat calculul executarii pedepselor de catre detinutii aflati in custodie, avand 
in vedere ca a fost publicat ordinul ministrului de interne (nr. 140/2017) prin care se stabilesc aresturile de politie 
care au conditii improprii. 
Avand in vedere ca acest ordin apare cu aproape o luna intarziere de la aplicarea legii recursului compensatoriu 
(19 octombrie 2017), toate calculele vor trebui refacute pentru a fi avute in vedere zilele petrecute in detentie in 
conditii improprii in aresturi. 
Ceea ce inseamna ca pot aparea si alte erori de sistem si ca, cel mai probabil, vor fi cazuri de detinuti care ar fi 
trebuit deja pusi in libertate in perioada 19 octobrie - 17 noiembrie 2017. 
Trebuie, de asemenea, refacute calculele pentru liberarea conditionata pentru toti detinutii care, beneficiind de 
legea recursului compensatoriu, vor intra mai repede in comisiile de liberare conditionata. 
Avand in vedere ca a fost deja un caz in care un detinut a fost tinut in detentie ilegala, asteptam reactia 
ministrului Justitiei - cel direct responsabil de aplicarea acestei legi in bune conditii - atunci cand se va descoperi 
ca vor fi si alte persoane care au fost tinute peste termenul legal in detentie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Toader: Lucrăm la Ministerul Justiției la înființarea mai multor tribunale comerciale 
Ministrul Tudorel Toader a afirmat joi că la Ministerul Justiției se lucrează la înființarea a "cel puțin șase-opt" 
tribunale comerciale. 
"Acum lucrăm la Ministerul Justiției la înființarea mai multor tribunale comerciale. Avem trei în țară, într-un 
termen scurt avem capacitatea, și locația și tot ce trebuie de a înființa cel puțin șase-opt tribunale comerciale, 
care înseamnă o jurisdincție specializată, care asigură celeritate și judecătorul sigur va putea să se aplece mai 
atent asupra soluționării respectivelor cauze", a declarat Tudorel Toader la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 CCR: Pronunțarea referitoare la cererea privind conflictul Guvern-DNA în cazul Belina, amânată pentru 23 noiembrie 
Judecătorii Curții Constituționale a României (CCR) au amânat, joi, pentru 23 noiembrie pronunțarea asupra 
cererii președintelui Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, de a se constata conflictul juridic între Guvern și DNA ca 
urmare a cercetării privind legalitatea hotărârilor Executivului prin care părți din insula Belina și brațul Pavel au 
trecut din proprietatea statului în cea a județului Teleorman. 
"Nu am cerut niciun fel de explicații, nici informații suplimentare, ci pur și simplu o analiză mai aprofundată a 
datelor care sunt deja în dosar, inclusiv cu privire la punctele de vedere susținute astăzi în ședință. (...) Opinia 
Curții Constituționale o veți afla pe data de 23 noiembrie.(...) Bineînțeles că cei doi judecători care au lipsit astăzi 
nu vor participa la dezbateri data viitoare", a declarat președintele CCR, Valer Dorneanu, la finalul ședinței. 
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Întrebat dacă practica judiciară existentă deja în materie poate constitui un factor important în decizia viitoare, el 
a spus că judecătorii Curții se iau după Constituție, după practica acesteia și că nu elimină niciodată hotărârile pe 
care le dau instanțele judecătorești dacă ele le sunt necesare cauzei și îi pot influența. 
Întrebat dacă decizia dată în cazul OUG 13/2017 poate fi considerată un precedent, șeful CCR a precizat: " Nu 
poate fi considerată niciun precedent dacă ea nu are relevanță exactă. Deci de la caz la caz noi apreciem în ce 
măsură și cât o decizie a noastră anterioară se potrivește cu cauza pe care noi o analizăm acum". 
Curtea Constituțională a României a discutat joi cererea președintelui Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, de a se 
constata conflictul juridic între Guvern și DNA ca urmare a cercetării privind legalitatea hotărârilor Executivului 
prin care părți din insula Belina și brațul Pavel au trecut din proprietatea statului în cea a județului Teleorman 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a arătat, joi, în ședința CCR, că DNA nu are competența de a ancheta 
legalitatea adoptării unei hotărâri de Guvern, reprezentantul DNA susținând, pe de altă parte, că nu se poate 
impune procurorului unde să facă anchetă și unde să nu ancheteze, subliniind că instanța de judecată este cea 
care trebuie să se pronunțe dacă a fost sesizată legal. 
"După știința mea, din cele aproape 1.000 de infracțiuni câte găsim (...) în partea specială a Codului și în legile 
speciale, nu avem nicio infracțiune care să constea în fapta Guvernului de a adopta o hotărâre de Guvern, un act 
normativ cu încălcarea normelor de tehnică legislativă. Prin urmare, dacă nu avem o astfel de infracțiune, practic 
DNA, procurorul, în general, nu are competența, abilitatea legală, constituțională să ancheteze. (...) Substanța 
conflictului juridic de natură constituțională rezultă din această competență a DNA-ului, a Ministerului Public. 
Când el se vede în fața unei posibile hotărâri de Guvern adoptată în condiții de nelegalitate, poate DNA-ul să 
verifice legalitatea HG (...)? Convingerea noastră este că nu, jurisprudența Curții este în același sens, legea 
specială statuează în aceeași direcție", a spus Toader. 
Potrivit acestuia, competența de apreciere a legalității hotărârii de Guvern este "o competență exclusivă a 
instanței de contencios". 
Pe de altă parte, reprezentantul DNA, Simona Ricu, a arătat, în expunerea sa, că nu i se poate impune unui 
procuror unde să facă anchetă și unde să nu ancheteze, subliniind că instanța de judecată este cea care trebuie să 
se pronunțe dacă a fost sesizată legal. 
"Vă rugăm să constatați faptul că nu există niciun conflict juridic de natură constituțională (...) pentru simplu fapt 
că procurorul efectuează o cercetare penală potrivit atributului constituțional. (...) Nu poți să impui unui procuror 
unde să facă anchetă și unde să nu facă anchetă. (...) Lăsați instanța de judecată să se pronunțe dacă este sesizată 
în mod legal, dacă s-au administrat probe în mod loial, dacă s-a încercat să se afle adevărul, cu respectarea (...) 
dreptului la un proces echitabil", a mai spus procurorul. 
Simona Ricu a arătat că procurorul are obligativitatea de a efectua cercetări penale, dar trebuie să fie lăsat să-și 
exercite acest rol constituțional. Totodată, reprezentantul DNA a spus că nu crede că rolul CCR este acela "de a 
exonera răspunderea penală a funcționarilor cu rang înalt". 
În 23 octombrie, președintele Senatului a cerut CCR să constate și să soluționeze conflictul juridic de natură 
constituțională între Guvern, pe de o parte, și Ministerul Public — Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție, Direcția Națională Anticorupție, pe de altă parte. 
Președintele Senatului a solicitat CCR: să constate existența conflictului juridic de natură constituțională între 
Ministerul Public — Direcția Națională Anticorupție, pe de o parte, și Guvernul României pe de altă parte; să 
constate cauza conflictului — Ministerul Public — Direcția Națională Anticorupție și-a arogat competența de 
anchetare a circumstanțelor, împrejurărilor, oportunității și legalității elaborării celor două hotărâri de guvern; să 
statueze că, pe viitor, procurorii nu pot ancheta circumstanțele, împrejurările, oportunitatea și legalitatea 
hotărârilor de guvern. 
DNA efectuează cercetări față de mai multe persoane pentru fapte care au legătură cu transferul de proprietate a 
unor părți din insula Belina și brațul Pavel. "În anul 2013, prin acțiunea concertată a unor persoane cu funcții 
publice, părți din Insula Belina și Brațul Pavel (cu suprafață de 278,78 ha, respectiv 45 ha), situate în albia minoră 
a Dunării, au trecut ilegal din proprietatea statului în proprietatea județului Teleorman și în administrarea 
Consiliului Județean Teleorman, pentru ca, doar la câteva zile, să fie închiriate tot ilegal unei firme private. Pentru 
realizarea transferului de proprietate au fost adoptate HG 943/2013 act cu caracter individual și HG 858/2013 act 
cu caracter normativ, acte prin care au fost încălcate prevederi din: Constituției României, Legea apelor 107/1996, 
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Legea 213/1998 privind bunurile proprietate publică, OUG 107/2002 privind înființarea Administrației Naționale 
'Apele Române', Legea 115/1999 a responsabilității ministeriale, Legea 24/2000 privind normele de tehnică 
legislativă", preciza DNA. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Tudorel Toader afirmă că va lua 'sigur anul acesta' o decizie în urma raportului Inspecției Judiciare privind activitatea 
DNA 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a precizat joi că va lua o deciziei în urma controlului Inspecției Judiciare la 
Direcției Națională Anticorupție "sigur anul acesta". 
"Am cerut (...) controlul, Inspecția (Judiciară — n.r.) a efectuat cele două controale, au făcut rapoarte, cel de la 
DNA are cinci sute și ceva de pagini. Este obligația mea nu numai morală, ci și legală, ca ministru, să valorific 
rezultatele raportului de control. Eu nu pot să mă fac că nu s-a întâmplat nimic, eu nu pot să dau raportul la o 
parte și să ne vedem pe viitor, ne vom vedea de treabă, dar nu pot să neglijez acel raport pe care să îl valorific și 
cu un rezultat pe care să îl prezint public, indiferent care va fi el. Indiferent ce voi aprecia eu în urma evaluării 
concluziilor din raport, o parte vor fi de acord și partea cealaltă mă va critica. Problema este doar de nuanță, care 
parte va fi de acord și care parte mă va critica, rezultatul matematic va fi același. Evaluarea nu o voi face numai 
din punctul de vedere al raportului Inspecției, ci (...) voi integra concluziile pe care le voi trage din raport într-o 
evaluare de ansamblu a activităților desfășurate de respectivele entități", a declarat Tudorel Toader la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Tudorel Toader vorbește despre DEMITEREA șefei DNA, Laura Codruța Kovesi: 'E OBLIGAȚIA mea anul acesta, 
o parte mă va critica, o parte va fi de acord' 
Tudorel Toader anunță că până la sfârșitul anului va decide dacă va propune demiterea șefei DNA, Laura Codruța 
Kovesi. Joi seara, la Antena 3, ministrul Justiției a precizat că în decizia sa va cântări raportul Inspecției Judiciare. El 
a oferit și un posibil deznodământ: după deciziile CCR în care s-a stabilit că DNA a încălcat Constituția, iar șefa 
DNA a încălcat legea în urma demiterii unei procuroare, Kovesi va trebui să răspundă. 
”Constituția oferă suficiente garanții pentru a preveni abuzuri și încălcări și să conducă, în secundar, la 
sancționarea acestora. Fiecare are obligația să respectăm legea și libertatea să o încălcăm, cu consecința 
răspunderii. Într-un fel sau altul va exista o răspundere a lui Kovesi. Dacă voi decide revocarea ei, voi anunța. E 
obligația mea să valorific raportul Inspecției Judiciare, nu pot să-l neglijez. Voi prezenta rezultatul public, 
indiferent care va fi el. O parte a publicului va fi de acord, altă parte mă va critica. Eu am cerut Inspecției Judiciare 
să facă un control la DNA și la Ministerul Public, la Parchetul General. Decizia o voi lua anul acesta, în scurt timp. ”, 
a spus Tudorel Toader. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Klaus Iohannis, atac DUR la adresa lui Tudorel Toader: 'Acest optimism afișat este cel puțin nepotrivit' 
Preşedintele Klaus Iohannis a spus vineri, la Göteborg, referindu-se la raportul publicat de Comisia Europeană, că 
nu crede că România va scăpa de MCV anul viitor, așa cum a susținut ministrul Justiției, Tudorel Toader. 
„Da, eu nu cred în așa ceva și cred că acest optimism afișat este cel puțin nepotrivit.”, a spus Klaus Iohannis. 
Ministrul Justiţiei a anunţat, într-o declaraţie de presă, că raportul conchide că România îşi poate îndeplini 
obiectivul ridicării MCV în actualul mandat al Comisiei, respectiv pe parcusul anului 2018. 
„Concluzia raportului este pozitivă, în sensul că România îşi poate îndeplini obiectivul ridicării MCV în actualul 
mandat. Este un raport de etapă, este un lucru foarte important de etapă, un raport care consemnează progresele 
de la ultimul raportul din ianuarie 2017. Raportul evidenţiază multe dintre progresele înregistrate de România faţă 
de momentul ianuarie 2017, fundamentând opinia Comisiei, în sesnul îndeplinirii recomandărilor MCV, cu orizont 
de timp anul 2018. Este şi angajamentul pe care ni l-am asumat, ca, la începtul anului 2019, România să nu se afle 
sub MCV. Evoluţiile se încadrează în acest anagajement”, a anunţat Tudorel Toader. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis a semnat: Sute de mii de români pot ieşi mai repede la pensie 
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Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat joi, 16 noiembrie a.c., următorul decret: 

 Decret privind promulgarea Legii pentru completarea articolului 65 din Legea nr. 263/2010 privind 
sistemul unitar de pensii publice; 
Potrivit legii, "persoanele care au locuit cel puțin 30 de ani în zonele afectate de poluarea remanentă din cauza 
extracției și prelucrării minereurilor neferoase cu conținut de cupru, plumb, sulf, cadmiu, arseniu, zinc, mangan, 
fluor, clor, a pulberilor metalice și/sau de cocs metalurgic, precum și a emisiilor de amoniac și derivate, 
respectiv Baia Mare, Copșa Mică, Zlatna, Târgu Mureș, Slatina, Turnu Măgurele și Râmnicu Vâlcea pe o rază de 8 
km în jurul acestor localități, beneficiază de reducerea vârstei standard de pensionare cu 2 ani fără penalizarea 
prevăzută la alin. (4)." 
Alte decrete semnate: 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea și completarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul 
unitar de pensii publice; 

 Decret privind supunerea spre ratificare Parlamentului a Convenţiei între România şi Bosnia şi 
Herţegovina pentru evitarea dublei impuneri şi prevenirea evaziunii fiscale cu privire la impozitele pe venit, 
semnată la Sarajevo, la 6 decembrie 2016; 

 Decret pentru supunerea spre adoptare Parlamentului a aderării României la  Protocolul referitor la 
privilegiile şi imunităţile Autorităţii Internaţionale privind Spaţiile Submarine, adoptat la Kingston, la 27 martie 
1998, care a intrat în vigoare la 31 mai 2003; 

 Decret pentru promulgarea Legii privind modificarea şi completarea art. 3 din Legea nr. 307/2013 pentru 
ratificarea Convenţiei cu privire la construirea şi exploatarea unui Centru de cercetare în domeniul antiprotonilor 
şi al ionilor în Europa, semnată la Wiesbaden la 4 octombrie 2010. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Legea Avocatului Copilului va fi supusă la vot săptămâna viitoare 
După ani de aşteptare, România se aliniază în sfârşit practicilor internaţionale în materie de apărare a drepturilor 
copiilor. Până la sfârşitul anului ţara noastră ar putea avea un “avocat al copiilor”, o instituţie menită să apere şI 
să promoveze drepturile celor mici. Dacă legea va fi votată, România va deveni a 36-a ţară europeană cu o astfel 
de instituţie. 
"Noi ca avocat al poporului şI avocatul copilului nu ne subrogăm, nu substiuim, nu înlocuim autorităţile 
administraţiei publice și avem menirea de a monitoriza în esenţă în ce măsură sunt respectate aceste drepturi 
ale copilului" – Victor Ciorbea, Avocatul Poporului. 
Asta înseamnă că la uşa avocatului copilului va putea bate orice minor sau reprezentant al acestuia care consideră 
că instituţii publice din domeniul sănătății, educației și protecției speciale, care ar fi trebuit să-i apere drepturile i 
le-a încălcat. 
Avocatului îi revine ulterior sarcina de a verifica sesizările. Se va putea ajunge chiar şi până la reprezentarea în 
instanţă a celor nedreptăţiţi. 
Instituţia avocatului copilului există în ţări din toată Europa de foarte mulţi ani. 
Legea avocatului copilului va fi supusă la vot săptămâna viitoare în Camera Deputaţilor, după care va fi trimisă 
senatorilor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 Când va restitui statul timbrul de mediu și taxa pe poluare 
 
Restituirea sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule şi taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule se va face până cel târziu până la 31 
decembrie 2018, iar pentru timbrul de mediu pentru autovehicule până la 31 martie 2019, pe baza unei proceduri 
administrative, reiese din prevederile Proiectului de ordin privind aprobarea normelor metodologice de aplicare a 
OUG 52/2017, supus dezbaterii publice pe site-ul Ministerului Mediului.  
 
Sumele restituite vor conţine şi dobânda aferentă calculată pe baza sumei de restituit înmulţită cu numărul de zile 
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aferent perioadei cuprinsă între data perceperii taxei/timbrului şi data restituirii efective şi cu nivelul dobânzii 
prevăzut în Codul de procedură fiscală, respectiv de 0,02% pe zi.  
 
Pentru a primi înapoi taxa, contribuabilul trebuie să depună o cerere la administraţia fiscală centrală competentă 
în administrarea acestuia. La cerere se vor anexa documentul doveditor al plăţii taxei, respectiv chitanţa 
fiscală/ordinul de plată şi extrasul de cont, după caz, care să ateste efectuarea plăţii acesteia, în original sau în 
copie. De asemenea, este nevoie de cartea de identitate a vehiculului şi certificatul de înmatriculare, în copie, din 
care să reiasă calitatea contribuabilului de fost sau actual proprietar al autovehiculului pentru care se solicită 
restituirea sumelor.  
 
În situaţia în care nu s-a putut identifica în baza de date documentul care atestă plata, compartimentul de 
specialitate al unităţii fiscale editează din sistem informatic o listă cu contribuabilii pentru care nu a fost 
identificată plata, care va cuprinde cel puţin următoarele informaţii: denumire sau nume şi prenume 
contribuabil/codul de identificare fiscală al contribuabilului, seria cărţii de identitate a autovehiculului, numărul şi 
data documentului de plată anexat de contribuabil la cerere sau, după caz, suma plătită pentru care nu a putut fi 
identificată plata taxei/timbrului a cărei restituire se solicită. După verificările aferente, compartimentul de 
specialitate va transmite unităţii Trezoreriei lista identificată.  
 
"În situaţia achitării sumelor de restituit de către societăţile de leasing, cererea de restituire se depune de către 
proprietarii care au achiziţionat autovehiculele prin sistemul de leasing financiar (...) Dreptul contribuabilului de a 
cere restituirea se naşte la data intrării în vigoare a ordonanţei de urgenţă, respectiv la 7 august 2017, indiferent 
de momentul la care s-a perceput taxa, iar cererea de restituire se depune, sub sancţiunea decăderii, până la data 
de 31 august 2018. Prin organ fiscal central competent se înţelege organul fiscal central din subordinea Agenţiei 
Naţionale de Administrare Fiscală, competent în administrarea obligaţiilor fiscale datorate de contribuabil", se 
notează în document.  
 
Restituirea efectivă a sumelor se efectuează de către unitatea Trezoreriei Statului la care este arondat organul 
fiscal central competent, astfel: taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule, în perioada 1 ianuarie 2018 - 31 
decembrie 2018; timbrul de mediu pentru autovehicule, în perioada 1 septembrie 2018 - 31 martie 2019.  
 
În vederea soluţionării cererii de restituire a sumelor, unitatea fiscală centrală competentă întocmeşte, în două 
exemplare, după caz, fie Decizia de soluţionare a cererii, fie Decizia de respingere a cererii de restituire 
reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru 
emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule.  
 
Pe de altă parte, sumele stabilite de către instanţa judecătorească prin hotărâre definitivă se restituie de către 
organele competente astfel: taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule şi taxa pentru emisiile poluante pentru autovehicule se restituie în termen de 120 de zile de la data 
depunerii cererii, dar numai devreme de 1 ianuarie 2018; timbrul de mediu pentru autovehicule se restituie în 
termen de 120 de zile de la data depunerii cererii, dar nu mai devreme de 1 septembrie 2018.  
 
Proiectul de ordin privind aprobarea normelor metodologice de aplicare a OUG 52/2017 va fi în dezbatere publică 
până pe data de 23 noiembrie 2017, iar persoanele şi instituţiile interesate pot transmite 
opinii/propuneri/sugestii, la Administraţia Fondului de Mediu (AFM). 
(Sursă: Agerpres) 
 

 Candidatura României la OECD este blocată. Ni se reproșează problemele din Justiție și instabilitatea 
politicilor economice (surse) 
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România își dorește de mult timp să devină membru al Organizatiei pentru Cooperare si Dezvoltare Economica 
(OECD). Se vorbește de această aderare din 2004 și au trecut deja de atunci 8 garnituri guvernamentale pe la 
Palatul Victoria și lucrurile bat pasul pe loc. OECD a primit de 2 ori (în 2004 și 2012) noi membri, România încă 
așteaptă o decizie favorabilă. Numai că de multă vreme se bate pasul pe loc și adevărata problemă este la 
București. 
Aderarea la acest organism ne-ar aduce importante beneficii economice și nu mai în plan internațional. Potrivit 
unui raport OECD din decembrie 2016, așteptarea pare că va fi de durată și nu depinde în primul rând de 
consensul membrilor organizației, ci chiar de România, care are semnificative restanțe de la îndeplinirea criteriilor 
de aderare. 
După ce un stat își anunță intenția de aderare la organizație, OECD declanșează o monitorizare a respectivului 
aplicant pentru a decide dacă acesta respectă un set de regulile comune. Ultimul raport al OECD, elaborat în 
decembrie 2016, indică faptul că organizația monitorizează următoarele 5 domenii: Centrul de guvernare, 
Managementul strategic al resurselor umane, Guvernanță bugetară, Guvernare deschisă, Guvernare digitală, 
potrivit cursdeguvernare.ro Temele însă nu au fost făcute și la ședința din septembrie 2017 România a rămas tot 
în afara organizației. 
Când se spunea că suntem foarte aproape să fim primiți în organizația a apărut problema Liceului Catolic de la 
Târgu-Mureș. Problema a fost rezolvată destul de rapid și de bizar - președintele PSD Liviu Dragnea s-a înțeles via 
UDMR direct cu omul forte de la Budapesta peste capul MAE și al președintelui Klaus Iohannis. 
Adevărata problemă însă o reprezintă în acest moment partenerul strategic al României. Surse diplomatice susțin 
pentru STIRIPESURSE.RO că accesul României în OECD este blocat de SUA. Americanii sunt de părere că în 
România există probleme care afectează destul de grav economia de piață: instabilitatea politicilor economice 
guvernamentale. La aceste probleme se adaugă problema justiției, care chiar dacă tehnic nu au nici un fel de 
legătură cu criteriile de accedere în organizație sunt mereu ridicate. 
OECD este o organizatie internationala cu 35 de membri - state dezvoltate care accepta principiile democratiei 
reprezentative si a economiei de piata libere. Romania si-a depus candidatura in urma cu cativa ani. Aderarea la 
OECD e similara pentru o tara in plan economic cu aderarea la NATO in planul securitatii si aderarea la UE in plan 
politic. De exemplu Ungaria este membru OECD din 1996. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Cresc taxele şi impozitele locale 
Răvăşirea fiscală cu reducerea impozitului pe venit loveşte administraţiile locale, care trebuie să compenseze 
încasările care vor fi pierdute - vor urca taxele locale. Foarte multe primării anunţă că sunt nevoite să mărească 
impozitele pe proprietate, cele pe care le încasează direct. Guvernul a promis că banii care vor fi pierduţi din 
scăderea impozitului pe venit de la 16 la 10% vor fi acoperiţi de la bugetul de stat, dar încă nu sunt reguli clare şi 
este foarte posibil ca alocările să fie discreţionare. În aceste condiţii nu există o resursă financiară clară şi atunci 
autorităţile locale trebuie să găsească ceva pentru a acoperi măcar parţial ce pierd. 
În urma reducerii impozitului pe venit la 10%, statul va pierde 12,7 miliarde de lei, conform estimărilor. Vor fi 
lovite în primul rând autorităţile locale, care primesc 70% din această sursă de venit a statului. 
La Suceva primăria deja îşi face planuri de a creşte taxele locale. 
Ion Lungu, primarul municipiului Suceava: „Suntem obligați să majorăm aceste taxe și impozite locale având în 
vedere faptul că așa cum se știe, primariile vor pierde sume importante de bani, eu am estimat undeva la 7 
milioane de euro aici la Suceava. Media aritmetică ponderată este undeva la 19% vor crește aceste taxe, sunt taxe 
care cresc mai mult, mai puțin, altele deloc”. 
20 de lei vor avea de achitat în plus sucevenii pentru o garsonieră, 50 de lei pentru un apartament cu patru 
camere și 200 de lei pentru imobilele în care-și desfășoară activitatea agenții economici. 
Taxele și impozitele locale nu au fost majorate în ultimii 10 ani la Suceava. Totuși, pentru anul 2018 sucevenii 
care-și achită dările în primele trei luni ale anului au o reducere de 10%. În plus, proprietarii de mașini electrice și 
hibrid vor beneficia de o reducere a impozitului de 95%. 
Şi în Botoşani taxele locale vor creşte cu aproximativ 20 la sută. 
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Probleme sunt şi în comunele şi oraşele din judeţul Galaţi, unde primarii se plâng că vor fi nevoiţi să crească 
taxele, ca să aibă bani de salarii. Primarul din Cernavodă a anunţat şi el că ia în calcul o majorare a impozitelor 
locale. 
Primarul unei comune din Arad spune că va pierde foarte mulţi bani, raportat la bugetul mic al localităţii. Nu vor 
mai fi bani deloc pentru investiţii. 
Irina Onescu - primarul comunei Petriş: „Comuna Petriş va pierde 10.000 de euro, este o sumă consistentă care se 
va resimţi la nivelul proiectelor pe care nu vom mai putea să le facem”. 
La rectificarea bugetară aprobată ieri de guvern, autorităţile locale au primit suplimentar 612 milioane de lei. Este 
o formă de ajutor, deoarece multe primării au majorat substanţial salariile în acest an şi au ajuns să epuizeze 
bugetele înainte de terminarea anului. 
În condiţiile în care vor mai pierde venituri şi din reducerea impozitul pe salarii, autorităţile locale riscă să fie 
subfinanţate şi să nu mai aibă bani decât pentru a-şi duce zilele. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 BNR pune condiţii stricte firmelor care dau împrumuturi rapide pe termen scurt 
De o lună Banca Naţională a schimbat foaia cu firmele care dau împrumuturi rapide pe termen scurt. Le cere să 
pună deoparte câte 67 de lei pentru fiecare 100 de lei împrumutaţi peste dobânzile recomandate. Intenţia era de 
a reduce costurile creditării rapide, însă instituţiile au preferat să-şi majoreze capitalurile decât să reducă 
dobânzile. 
 Menit să reglementeze funcţionarea instituţiilor financiar nebancare, noul regulament al BNR va produce şi 
efecte secundare. Cel mai probabil, IFN-urile vor alege să acorde mai puţine credite, pentru ca suma depusă la 
BNR pentru garantarea împrumuturilor scumpe să nu le afecteze profitul. 
Adrian Cocora, director general IFN: „Au ales să dea credite cu dobânda la care dădeau şi până acum, dar să-şi 
adecveze capitalul”. 
Banca centrală, pentru a descuraja împrumuturile rapide şi costisitoare, a obligat instituţiile financiare nebancare 
să dispună de capital de 10 ori mai mare decât in prezent. 
Practic, le-a obligat să vină cu mai mulţi bani de acasă, ceea ce au şi făcut, dar au păstrat dobânzile foarte sus. 
Clienţii plătesc pentru împrumurile rapide dobânzi lunare similare cu cele achitate de alţi europeni la acelaşi tip de 
produs, spun reprezentanţii IFN-urilor. 
Ştefan Dumitru, director IFN: „Dobânda medie lunară în piaţa IFN-urilor este de 25%, ceea ce este sub Polonia, 
sub Cehia, sub Spania şi la un nivel foarte similar cu Anglia, un pic mai mare decât Danemarca şi Suedia”. 
Acest gen de credite devin extrem de costisitoare, când sunt depăşite termenele de plată şi se fac rescadenţări. 
Dobânda anuală efectivă poate ajunge şi până la 7.000 la sută pe an, potrivit analizelor făcute de BNR. 
Alte ţări au decis să plafoneze dobânzile la acest gen de împumuturi. Astfel, în Polonia, pot merge doar până la o 
mie la sută. 
Mulţi finanţatori de acest gen acuză BNR că impune instituţiilor financiare non-bancare reguli similare băncilor, 
ceea ce va duce la limitarea accesului la împrumuturi pentru persoanele cu venituri mici. 
Adrian Cocora, director general IFN: „Dar ei au în continuare nevoie de bani. Îi împingem în zona gri, în zona 
cămătăriei. Să ştiţi că sunt clienţi care se împrumută cu 500 de lei pentru 5 zile. Există credite şi de 200 de lei. 70% 
din ei nu vor mai avea acces. Pentru că ei reuşesc să ramburseze creditele nu neapărat din salariu. Mai au rude, 
părinţi, venituri de la ţară. Gradul de îndatorare din salariul lor, de exemplu, nu le va mai permite să aceseze un 
credit, deşi e un credit de 500 de lei pe 5 zile.” 
Experţii din Banca Naţională îşi justifică deciziile prin faptul că persoanele cu venituri de până la 2.300 de lei, care 
reprezintă mare parte din clienţii IFN-urilor, fac cu greu faţă cheltuielilor zilnice şi nu pot suporta şi un cost de 
dobândă mare. 
Angela Dimonu, şef serviciu în Direcţia de Reglementare din BNR: „Un credit pe care nu ţi-l permiţi te aduce de 
cele mai multe ori într-o stare financiară mai proastă decât erai la momentul la care ai contractat creditul”. 
În primele şase luni ale anului, instituţiile financiare non-bancare au acordat peste 177.000 de noi credite, 
valoarea acestora depăşind 106 milioane de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Mihai Daraban: Industria românească trebuie să fie implicată în modernizarea apărării 
Camera de Comerț și Industrie a României a găzduit miercuri, 15 noiembrie 2017, seminarul industrial dedicat 
facilitării întâlnirilor dintre companiile franceze și românești. Evenimentul a fost organizat în parteneriat cu 
Asociația Industriei Navale Franceze (GICAN) și grupul industrial francez NAVAL GROUP (ex. DCNS), sub patronajul 
Excelenței Sale doamna Michele Ramis, Ambasadorul Franței în România. 
Președintele CCIR, dl. Mihai Daraban, a declarat în deschiderea evenimentului: 'Urmărim cu interes ceea 
înseamnă dezvoltarea industriei de apărare, achiziții în domeniul militar și așteptăm să vedem cum vor fi cheltuiți 
cei 2% alocați din PIB pentru apărare'. 
Dl. Mihai Daraban s-a arătat interesat de implicarea industriei românești în acest proces de modernizare a 
capacităților militare ale României: 'Am fost de la început un susținător al ideii de transfer de tehnologie. (...) 
Referitor la tema seminarului de astăzi consider că atât Guvernul, cât și Parlamentul trebuie să acorde foarte 
multă atenție, atunci când vor recrea criteriile de participare la licitații și transferul de tehnologie către partea 
română. Acesta este cel mai important aspect pe care decidenții politici din România trebuie să-l ia în considerare, 
astfel încât după terminarea acestui program, șantierele navale românești să fie capabile să iasă pe piața 
internațională și să participe la licitații la nivel mondial pentru acest tip de corvetă. Contează foarte mult să ieșim 
din acea paradigmă de ultimul loc din UE la cercetare&dezvoltare, date furnizate și de Eurostat. Trebuie să avem 
branduri românești puternice. Am speranța că ceea ce se va realiza în domeniul militar ne va face să ajuta să 
obținem capabilitatea de a ieși pe piața internațională și de a impune produse made in Romania. (...) Industria 
românească trebuie să fie implicată în această modernizare a apărării.' 
E.S. doamna Michele Ramis, Ambasadorul Franței în România, a mulțumit organizatorilor acestui seminar pentru 
inițiativă și a salutat prezența a 16 întreprinderi franceze la eveniment, care sunt membre ale GICAN. E.S. dna 
Ramis a precizat faptul că 'ambele țări au ieșire la mare și rețea fluvială și dețin o lungă tradiție industrială și un 
know-how recunoscut în acest sector. În plan economic aș dori să amintesc importanța Franței în economia 
românească, având investiții totale directe de peste 4 mld. Euro, fiind al patrulea investitor străin în România. 
Întreprinderile franceze reprezintă 12% din PIB-ul României și generează 120.000 de locuri de muncă. (...) Franța 
și România au din 2008 un parteneriat strategic. O foaie de parcurs a acestui parteneriat a fost actualizată în iunie 
2016, iar aplicarea acestui parteneriat este un obiectiv asumat de toate componentele sale, în special în materie 
de siguranță și apărare. (...) Ne bucurăm că România a decis să se angajeze ferm în această 'cooperare structurată 
permanentă', semnată la Bruxelles pe 13 noiembrie și prevăzută în tratatul de la Lisabona'. Ambasadorul Franței 
în România a precizat că este îmbucurător faptul că România a decis să joace un rol activ în Fondul european de 
Apărare, o politică europeană de siguranță și de apărare comună ce presupune nu doar dezvoltarea 
interoperabilității, ci și capacitatea de a interveni împreună în operațiuni. 
Dl. Ion Radu, Secretar de Stat responsabil cu industria de apărare în Ministerul Economiei, a declarat că 'există 
numeroase punți de comunicare între România și Franța, precum și povești de succes. (...) Regiunea Mării Negre 
este una extrem de complicată în ultima perioadă. Ne confruntăm cu primejdii reale care impun abordări 
diplomatice ce nu exclud însă soluții militare parteneriale. (...) În ultima perioadă au apărut noi amenințări, dar și 
noi oportunități. Industria românească ar trebui să se adapteze și să se restructureze, ba chiar să se privatizeze. 
Împreună cu parteneri din SUA și Europa în principal, am abordat noi tehnologii și noi soluții în domeniul IT&C, 
cyber security, infrastructuri critice, dar trebuie să recunoaștem că programele navale înregistrează serioase 
întârzieri. (...) Sunt convins că în discuțiile pe care le veți avea la nivel de specialiști veți identifica acele produse, 
proiecte, sisteme care să satisfacă nevoile României și Franței, dar și ale terțelor piețe cu accent pe cele 
emergente. Ministerul Economiei și Ministerul Apărării Naționale au parcurs în ultima perioadă un amplu proces 
de restructurare și modernizare, obiectivele calitative devenind prioritare, astfel încât misiunile încredințate la 
nivel național și internațional să fie îndeplinite întocmai și la timp. Aceste obiective nu pot fi atinse fără a avea 
pregătirea necesară și dotarea adecvată. Aici intervine adevăratul parteneriat cu industria, industrie care și ea s-a 
modernizat în ritm cu cerințele pieței. Am aprobat recent în România un nou cadru legislativ pentru industria 
națională de apărare, un cadru mai modern și adecvat realităților românești și regionale'. 
General de brigadă dr. ing. Ionel Loțan, Locțiitorul șefului Departamentului pentru armament din Ministerul 
Apărării Naționale, a subliniat că armata României se află într-o perioadă de modernizare 'care constă într-un 
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amplu proces de înzestrare cu sisteme de armament pentru toate categoriile de forțe, în condițiile în care, 
începând cu anul 2017, România a alocat 2 procente din PIB pentru o perioadă de minimum 10 ani. Planul pentru 
înzestrarea armatei României pentru perioada 2017 — 2026 cuprinde 8 programe esențiale și a fost dezvoltat în 
concordanță cu fondurile preconizate a fi alocate. Pentru Forțele Navale Române principala prioritate este 
programul esențial de înzestrare corvetă multifuncțională, ale cărui obiective urmăresc fabricarea a patru corvete 
și integrarea sistemului de luptă aferent într-un șantier naval din România, respectiv achiziționarea muniției 
corespunzătoare'.  
 
 
Dl. Philippe Missoffe, Director pe Cooperare Industrială în cadrul Naval Group, a prezentat programul de 
modernizare navală pentru România. Dl. Missoffee a declarat că România este un partener de încredere, cu 
personal calificat și cu un mare potențial. În cadrul prezentării, a vorbit despre caracteristicile unei structuri 
navale, de la sistemul de apărare la cel de platformă și despre necesitatea integrării sistemelor, la nivel fizic și 
funcțional, pentru a asigura nivelul de performanță așteptat din partea navei.  
 
 
Dl. Viorel Manole, Director Executiv al PATROMIL, a declarat că vor continua să susțină și să dezvolte parteneriate 
de succes cu membrii, clienții și partenerii PATROMIL întrucât Asociația reprezintă direct sau indirect interesele a 
peste 100 de furnizori români, specializați în producția tehnico-militară de bunuri, piese, tehnologii și servicii.  
 
 
În cadrul seminarului au fost semnate două memorandumuri, între GICAN & PATROMIL și NAVAL GROUP & 
ȘANTIERUL NAVAL CONSTANȚA, cu scopul de a colabora pentru transferul de know-how și tehnologie în 
dezvoltarea și modernizarea structurilor navale și pentru construirea unui profil securitar robust al României. 
Evenimentul s-a adresat cu precădere membrilor Asociației Patronale Române a Producătorilor de Tehnică 
Militară (PATROMIL), ocazie cu care au fost identificate oportunități de afaceri și de cooperare în cadrul 
programului de înzestrare a Forțelor Navale Române. Au fost puse în discuție teme referitoare la modalitățile prin 
care România poate să devină un actor regional relevant, cu o industrie de securitate puternică. De asemenea, s-a 
discutat despre necesitatea unor investiții majore în cercetare și despre deschiderea cooperării între instituțiile 
din domeniu și companiile de stat și private din România pentru consolidarea capacității de apărare a țării. 
Seminarul s-a încheiat cu întâlniri bilaterale, B2B, între firmele participante din Franța și România pentru 
identificarea oportunităților de afaceri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

  Centenarul Marii Uniri. Lecţia de istorie a Gabrielei Firea 
Primăria Municipiului Bucureşti, prin Teatrul „Ion Creangă”, organizează în perioada noiembrie 2017 – iunie 
2019, un program cultural pentru copii, cu ocazia Centenarului Marii Uniri de la 1 Decembrie 1918, potrivit unui 
comunicat de presă al Municipalităţii. 
Prevăzut să se desfăşoare în mai multe şcoli din Capitală, programul include o serie de activităţi care abordează 
teme şi noţiuni istorice într-o manieră interactivă şi antrenantă: Spectacolul de teatru «România dodoloaţă», 
ateliere teoretice şi practice, dar şi concerte de muzică militară şi demonstraţii de tip drill-team, susţinute de 
Ministerului Apărării Naţionale”, conform sursei citate. 
 
Manifestările se adresează copiilor cu vârsta cuprinsă între şase şi 14 ani şi se derulează în regim gratuit. 
Primele activităţi au avut loc în luna octombrie la Şcoala Gimnazială numărul 112 şi Şcoala Centrală din Capitală, 
urmând ca lansarea oficială a programului să aibă loc vineri, la Şcoala Gimnazială „Mexic", din Sectorul 3 al 
Capitalei. Un dintre piesele ce va fi pusă în scenă în faţa copiilor este „România dodoloaţă". 
„Produs de Teatrul «Ion Creangă», spectacolul «România dodoloaţă», transpune un moment istoric într-un spaţiu 
familiar copiilor: sala de festivităţi, sala de sport sau chiar curtea şcolii poate fi următoarea scenă pe care actorii 
Teatrului aduc la viaţă povestea Marii Uniri. Fără să devină o lecţie de istorie, spectacolul împleteşte adevărul şi 
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legenda, vorbind despre libertate, egalitate şi democraţie, despre pace şi război, despre lupta pentru valorile 
naţionale. Lumea eroilor care au făcut «România dodoloaţă» este reconstituită de regizorul Gabriel Radu cu 
ajutorul costumelor realizate de Roxana Dumitrache, a decorului gândit de Andrei Răduţ şi a orchestraţiei 
muzicale propuse de Radu Mihalache”, se menţionează în comunicatul de presă. 
Pe lângă spectacole de teatru, vor fi organizate şi ateliere teoretice şi practice pentru copii 
„Noţiuni precum popor, cetăţenie sau patriotism pot fi dificil de înţeles la o vârstă mică. Însă cu ajutorul trainerilor 
de la Fundaţia «Calea Victoriei», artiştilor plastici şi istoricilor cu experienţă în activitatea cu copiii, incursiunea în 
domeniul identităţii naţionale devine o experienţă distractivă şi memorabilă – ca parte a unui atelier intitulat 
«Steagul României». Această activitate este dedicată celor mai tineri participanţi (clasele 0-IV). Elevii din ciclul 
gimnazial sunt încurajaţi să participe la Conferinţa-atelier «Cartierul meu, oraşul meu, ţara mea». Pornind de la 
etimologia denumirii cartierelor, de la istoria străzilor şi a locuitorilor acestora, Atelierul explorează povestea 
oraşului care a devenit Capitala României, oferind o perspectivă inedită asupra evoluţiei sale în ultimii 100 de 
ani”, precizează sursa citată.Programul Primăriei Capitalei este completat de participarea Ministerului Apărării 
Naţionale, prin Muzica Reprezentativă a Armatei şi Brigada 30 Gardă „Mihai Viteazul". Cele două structuri vor fi 
prezente în şcoli cu demonstraţii de tip drill-team (exerciţii de mânuire a armamentului) şi concerte de muzică 
militară. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Haos în imobiliare. Creştere semnificativă a ratei la Prima Casă - exemplu concret 
Creşterea ROBOR şi scăderea leului în faţa monedei europene declanşează haosul în piaţa imobiliară. Mulţi se 
gândesc de două ori înainte să cumpere un apartament. Brokerii de credite spun că cererea de locuinţe a scăzut 
cu peste trei sferturi. Indicele în funcţie de care se calculează dobânzile pentru credite în lei a crescut şi astăzi: 
este 2,09%, cel mai mare nivel din ultimii trei ani. 
  
Rata unui împrumut Prima Casă în valoare de 262.000 de lei, echivalentul a 57.000 de euro, creşte cu peste 160 
de lei, după avansul ROBOR. 
Românii s-au speriat deja, spun specialiştii, şi tot mai puţini mai vor acum să se împrumute pentru a-şi lua o casă. 
În urmă cu un an ROBOR, indicele în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei, ajunsese la 
un minim istoric, sub un procent. Acum a revenit la nivelul din 2014 - adică 2,09%. 
Dragoş Vîlceanu, Asociaţia Brokerilor Imobiliari: „Rata are legătură cu gradul de îndatorare, persoane care acum 
trei luni se calificau la 60-70.000, acum se califică la 55, respectiv 65, în concluzie caută apartamente chiar mai 
ieftine, de aceea acum există un blocaj. Cumpără un apartament mai mic şi mai ieftin”. 
În plus, transferul contribuţiilor de la angajator la salariat nu fac decât să toarne "gaz pe foc". Cei care sunt în 
căutarea unei locuinţe nu ştiu exact pe ce venituri să se bazeze. 
Dragoş Nichifor, analist financiar: „Avem o încredere scăzută datorită creşterii ROBOR, încredere scăzută vizavi de 
salarii, se discută în companii private că vor lăsa acelaşi net pentru angajaţi, dar nu vor creşte brutul aplicând un 
bonus, ceea ce înseamnă că angajaţii stau cu frică dacă de luna următoare nu mai iau bonus. 
Cei mai afectaţi sunt tot cei cu venituri mici. 
Eugen Rădulescu, şeful Direcţiei de Stabilitate Financiară BNR: „La nivelul persoanelor din ultima treime de 
venituri, veniturile cele mai de jos, serviciul datoriei este aproape de 70%. Asta, în condiţiile în care am avut cele 
mai scăzute dobânzi din istorie. La 2 puncte procentuale în plus la dobândă ajungem la 80% de la 70%, din venitul 
disponibil şi devine povară de plată a ratei scadente”. 
Nu doar indicele ROBOR a crescut, ci şi cursul de schimb, care îi afectează pe cei care stau cu chirie. La un cost de 
300 de euro, avem o diferenţă de circa 40 de lei faţă de începutul anului. Este echivalentul a două mese de prânz 
sau a carburantului consumat într-o săptămână. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dragnea: „Nu o să fie probleme” cu achiziţionarea sistemului de rachete Patriot 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, joi seară, la Băile Herculane, că senatorii din Comisia de Apărare s-au 
aflat „la o activitate la invitaţia unui şef de instituţie importantă”, când ar fi trebuit să se ia în discuţie 
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achiziţionarea primului sistem de rachete Patriot, dar că nu vor fi probleme. Proiectul va fi discutat, luni, la 
Comisie, tot luni în plenul Senatului, iar marţi va ajunge la Camera Deputaţilor. 
 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a fost întrebat, joi seară, la Băile Herculane, dacă absenţa senatorilor de la 
şedinţa Comisiei de apărare în care ar fi trebuit discutată achiziţionarea rachetelor Patriot a fost un vot de blam şi 
a negat. 
„În seara asta am dezlegat marea enigmă. Cea mai mare parte a senatorilor din Comisia de Apărare, chiar în acea 
perioadă, au fost la o activitate, la invitaţia unui şef de instituţie importantă. Luni va fi comisia în Senat, luni după-
amiază în plen se va vota, marţi se ajunge la Cameră. Nu o să fie probleme”, a declarat Liviu Dragnea, potrivit 
News.ro. 
Întrebat dacă nu se încearcă blocarea proiectului, Dragnea a răspuns: „Să fim serioşi!”. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Daniela Dragne a demisionat de la conducerea TAROM, din motive personale 
Directorul general interimar al TAROM, Ileana Daniela Dragne, a demisionat din funcție, invocând "probleme 
personale", au declarat joi, pentru AGERPRES, surse din domeniu. 
"Ieri dimineață (miercuri — n. r.) Daniela Dragne și-a dat demisia, motivul invocat fiind problemele personale. 
Luni se întrunește Consiliul de Administrație pentru altă nominalizare", au spus sursele. 
Daniela Dragne este al patrulea director general care s-a aflat la conducerea companiei în 2017, ea înlocuindu-l pe 
Florin Susanu. Înaintea acestuia au fost Dan Plaveti și Eugen Davidoiu. 
TAROM se află într-un proces de reevaluare și reorganizare, după mai multe incidente cu aeronavele companiei și 
după un anunț privind consemnarea de pierderi anul acesta estimate la 207 milioane de lei. 
Ultimul incident care a afectat compania s-a petrecut săptămâna trecută, când o aeronavă care trebuia să 
efectueze joi cursa ROT 374 Bruxelles-București a necesitat verificări suplimentare la sistemul de navigație. După 
evaluarea tehnică a aeronavei, compania TAROM a luat decizia reprogramării acestei curse pentru vineri, la ora 
estimată de decolare 10:45 (ora locală). Printre pasagerii aflați la bordul aeronavei se aflau ministrul Apărării, 
Mihai Fifor, comisarul european Corina Crețu, europarlamentarul Maria Grapini și secretarul de stat din Ministerul 
Transporturilor Dragoș Titea. 
De altfel, Dragoș Titea a declarat vineri, la sosirea pe Aeroportul Otopeni, că fiecare compartiment al companiei 
TAROM va fi verificat începând de luni (13 noiembrie — n. r.), iar ministrul Transporturilor a constituit o comisie 
care va face "puțină ordine" în companie. 
"Domnul ministru (Felix Stroe, ministrul Transporturilor n.r.) a dispus o comisie care să stea alături de cei de la 
compania TAROM, împreună cu toți factorii de decizie, să facem puțină ordine în companie, deoarece nimeni nu 
își mai permite să lucreze într-o dezordine și harababură, cum a fost până acum la TAROM. Ați văzut foarte bine 
toate problemele care au fost la TAROM și vreau să vă dau doar câteva exemple. Referitor la întârzieri, în anul 
2015 am avut 721.000 de lei pierderi, în anul 2016 am avut 2,3 milioane. Sunt și pierderi cauzate de partea 
tehnică, sunt lucruri normale, care se întâmplă la toate companiile, dar siguranța pasagerilor este primordială. De 
luni vom lua la purificat fiecare compartiment al companiei TAROM", a spus secretarul de stat. 
Acesta a precizat că la nivelul companiei TAROM a început și o evaluare a personalului, deoarece "e momentul să 
punem osul la muncă" pentru a aduce compania acolo unde îi este locul. 
"Domnul ministru Stroe iubește foarte mult TAROM și este foarte implicat. La ora actuală, la nivelul companiei 
Tarom s-a început o evaluare a personalului. Am spus-o și o mai spun: cine vrea să rămână în Tarom trebuie să 
muncească alături de companie, pentru că e momentul să punem osul și să aducem TAROM acolo unde îi este 
locul", a afirmat Titea. 
Săptămâna trecută, la Camera Deputaților, ministrul Transporturilor, Felix Stroe, declara că o comisie numită prin 
ordin de ministru, condusă de secretarul de stat în Ministerul Transporturilor Dragoș Titea, s-a mutat la TAROM și 
își va desfășura activitatea zi de zi acolo, luând măsuri concrete de reorganizare pe paliere mai mici sau mai mari 
de activități și de eficientizare. 
"Brandul TAROM trebuie păstrat și trebuie relansat. Am analizat în această perioadă situația de la TAROM. Aș 
putea să vă citesc 10 pagini din agenda mea despre TAROM. Ceea ce vreau să vă spun este că, începând de astăzi, 
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am instituit o comisie condusă de secretarul de stat (în Ministerul Transporturilor — n. r.) Dragoș Titea în care 
sunt încă opt reprezentanți, oameni cu multă cu experiență de la Autoritatea Aeronautică, din minister, din 
domeniul transporturilor aeriene. Începând de azi, această comisie, numită prin ordin de ministru, se mută și 
lucrează la compania TAROM. Fac o diagnoză a stării companiei — noi știm în linii mari cum stau lucrurile acolo, 
avem un raport al Curții de Conturi, avem un raport al corpului de control al prim ministrului vizavi de compania 
TAROM. Această comisie își va desfășura practic activitatea zi de zi la TAROM, procedând la măsuri concrete, 
zilnice de reorganizare pe paliere mai mici sau mai mari de activități și de eficientizare", a spus Stroe, chemat la 
audieri în Comisia pentru transporturi din Camera Deputaților. 
Potrivit acestuia, este necesară o restructurare a companiei și trebuie "umblat" la structura de personal. 
"Trebuie să umblăm la structura de personal. Repet: la structura de personal. Nu știm dacă vom vorbi și de 
numărul de personal. Dar vreau să vă spun că o companie aeriană românească a transportat anul trecut peste 6 
milioane de pasageri și are în Compartimentul economico-financiar 28 de oameni. TAROM a avut 150, dar TAROM 
a transportat doar 2 milioane de cetățeni și are în această structură economico-financiară 100 de salariați și nu de 
mult avea 150. Deci, trebuie să procedăm de urgență la o restructurare a companiei, astfel încât să asigurăm 
lucrul timp de 24 de ore de exemplu a serviciilor tehnice, pentru că serviciile tehnice trebuie să asigure 
mentenanță și să facă reparații timp de 24 de ore nu numai la aeronavele TAROM, ci și la alte aeronave care 
aterizează pe Aeroportul Otopeni și să facă venituri proprii. În prezent nu se întâmplă așa. Și, de asemenea, tot 
personalul companiei să fie într-un barem rezonabil corect de salariați, care să permită funcționarea, dar fără să 
fie exagerări de personal", a explicat ministrul Transporturilor. 
De asemenea, șeful de la Transporturi a atras atenția asupra consumului de piese și materiale care este enorm la 
TAROM, dar și în ceea ce privește costurile suplimentare pe care le generează multe agenții ale operatorului 
național aerian existente în străinătate care nu-și mai au rostul. 
Tot Stroe atrăgea atenția, recent, la un post de televiziune, că operatorul aerian național de transport trebuie 
"subțiat" și eficientizat în privința cheltuielilor. 
"Situația economică a TAROM-ului nu s-a produs în ultimul trimestru, vine din timp, din ultimii 10 ani. Două 
măsuri avem, deja le inițiem. Prima măsură este reorganizarea urgentă a TAROM-ului, inclusiv structura de 
personal.(...) Am convenit ca, în paralel cu sprijinul nostru, conducerea TAROM și cu sindicatul să procedeze de 
urgență și să-mi prezinte un plan de restructurare, inclusiv a structurii de personal. TAROM-ul trebuie subțiat și 
trebuie eficientizat în ceea ce privește regimul cheltuielilor", a spus Stroe, într-o intervenție telefonică la 
Realitatea TV. 
Compania TAROM are prevăzute în proiectul de buget rectificat pierderi de 206,793 milioane lei, de cinci ori mai 
mari față de cele 41,21 milioane lei din bugetul publicat în septembrie în Monitorul Oficial. 
Conform proiectului lansat în dezbatere pe site-ul ministerului, veniturile totale ale companiei sunt prevăzute la 
1,149 miliarde lei, iar cheltuielile la 1,356 miliarde lei. În bugetul aprobat, veniturile totalizau 1,24 miliarde lei, iar 
cheltuielile 1,281 miliarde lei. 
Cheltuielile de natură salarială sunt estimate la 142 milioane lei (nivel similar cu cel din bugetul aprobat). Numărul 
de salariați preconizat la finele anului este de 1.903 persoane (2.067 anterior), iar câștigul mediu net lunar pe 
salariat, determinat pe baza cheltuielilor de natură salarială, se ridică la 6.529,44 lei (5.979,25 lei anterior). 
Pentru investiții, proiectul prevede o sumă de 262,198 milioane lei, față de 267,795 milioane lei în bugetul 
aprobat. 
TAROM a înregistrat anul trecut o pierdere de peste 46,9 milioane lei, în creștere cu 71,2% comparativ cu 2015, 
conform bilanțului publicat pe site-ul Ministerului Finanțelor Publice (MFP). 
În ceea ce privește cifra de afaceri netă, aceasta a scăzut cu 5,6%, la 1,07 miliarde lei, anul trecut. Veniturile s-au 
diminuat cu 9,6%, la 1,24 miliarde lei. Numărul de salariați a scăzut de la 1.880 în 2015, la 1.841 în 2016. 
Compania Națională de Transporturi Aeriene Române TAROM a fost înființată în anul 1954 și își desfășoară 
activitatea sub autoritatea Ministerului Transporturilor. Începând din luna iunie a anului 2010 este membră a 
Alianței SkyTeam, iar din 1993 membră a Asociației Internaționale a Transportatorilor Aerieni (IATA). 
(Sursa: Agerpres) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Președintele Klaus Iohannis participă vineri la Summitul social privind promovarea locurilor de muncă echitabile și 
a creșterii economice în UE care are loc la Goteborg, în Suedia. 
Summitul reunește șefi de stat și de guvern din statele membre ale UE, parteneri sociali, dar și alți actori cheie la 
nivel înalt. Cuprinde o sesiune plenară introductivă și trei sesiuni tematice: accesul pe piața forței de muncă, 
situația pieței forței de muncă și tranziția dintre locurile de muncă pe piața muncii.  
"În cadrul reuniunii vor fi abordate politicile și inițiativele în domeniu la nivel european, pentru a identifica 
modalitățile prin care Uniunea Europeană, statele membre și partenerii sociali pot asigura îndeplinirea 
priorităților economice și sociale comune", arată Administrația Prezidențială într-un comunicat.  
Șeful statului va avea o intervenție în cadrul sesiunii pe tema accesului pe piața forței de muncă.  
Potrivit Administrației Prezidențiale, președintele Klaus Iohannis va sublinia importanța pe care o are educația în 
asigurarea îndeplinirii cerințelor de pe piața muncii și va insista pentru adaptarea continuă a politicilor 
educaționale la dezvoltările tehnologice și la dinamica de pe piața muncii.  
De asemenea, șeful statului va puncta necesitatea reducerii șomajului în rândul tinerilor, prin politici educaționale 
relevante, dar și prin acordarea de stimulente angajatorilor.  
La summit va avea loc o ceremonie pentru semnarea documentului "Proclamația privind Pilonul European al 
Drepturilor Sociale".  
Cu prilejul summitului, va avea loc și o reuniune informală a membrilor Consiliului European dedicată acțiunilor 
viitoare ale Uniunii în domeniile educație și cultură.  
"În cadrul dezbaterilor, președintele Klaus Iohannis va exprima sprijinul României pentru acele proiecte și 
inițiative din aceste domenii, menite să contribuie la recâștigarea încrederii cetățenilor în valorile europene și la 
intensificarea sentimentului de apartenență la o adevărată comunitate europeană", se precizează în comunicat.  
Șeful statului se va pronunța și pentru intensificarea cooperării în domeniul tineretului, subliniind impactul 
deosebit al programului Erasmus+ (programul Uniunii Europene de sprijin în domeniile educației, formării, 
tineretului și sportului) în construirea unei identități europene a tinerilor și crearea abilităților cerute pe piața 
muncii.  
"Președintele Klaus Iohannis va susține importanța continuării programelor de sprijin ale Uniunii în domeniul 
cultural, precum și îmbunătățirea accesului la finanțare pentru întreprinderile care activează în acest sector, 
având în vedere rolul culturii în susținerea creșterii economice și al dezvoltării socio-economice", mai arată 
Administrația Prezidențială. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Carles Puigdemont, la prima audiere judiciară în Belgia 
Liderul separatist catalan Carles Puigdemont va avea, astăzi, prima audiere în faţa magistraţilor belgieni care vor 
decide dacă va fi trimis sau nu în Spania. 
Carles Puigdemont este obligat să se prezinte la audiere. Este o condiţie impusă de justiţia belgiană, în schimbul 
lăsării lui în libertate pe parcursul procesului. 
Premierul demis al Cataloniei refuză să se întoarcă în Spania, pentru că nu va avea parte de un proces corect 
acolo, susţine el. 
Procedurile ar putea dura cel puţin până în ianuarie. Puigdemont şi avocaţii săi au anunţat că vor utiliza toate căile 
pentru a împiedica extrădarea. 
Foarte rar însă mandatele de arestare europene nu au fost executate. 
Justiţia spaniolă a emis acum două săptămâni un mandat european de arestare pe numele premierului demis al 
Cataloniei şi a patru dintre foştii săi miniştri. 
Ei au părăsit Spania imediat după ce Madridul a preluat controlul direct al regiunii catalane, după ce parlamentarii 
de acolo au adoptat declaraţia de independenţă, pe 27 octombrie mai exact. 
Carles Puigdemont este cap de listă al partidului său, la alegerile regionale anticipate care ar urma să aibă loc pe 
21 decembrie, deci înainte ca situaţia sa să fie lămurită. El îşi va face campanie din exil. 
(Sursa: Digi 24) 
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